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REEDEL on pilves selgimistega 
ilm. Kohati võib sadada vähest 
vihma.Öösel on 2...8, päeval 
9...12 kraadi. 

LAUPÄEVAL on pilves selgimis-
tega ning vähese vihmaga ilm. 
Öösel on 3...10, päeval 9...13 
kraadi. 

PÜHAPÄEVAL on pilves selgi-
mistega ning olulise sajuta ilm. 
Öösel on 5...10, päeval 10...14 
kraadi.

ESMASPÄEVAL on pilves 
selgimistega ning olulise sajuta ilm. 
Öösel on 5...11, päeval 10...16 
kraadi. 

TÄNA LEHES

ILM

Tarmo Thomson MM-i 
finaalis
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Türi muuseum sai 
rahasüsti
Türi muuseumi juhataja Pille 
Kuulme andis teada, et kultuuri-
ministeeriumi väikemuuseumi-
de toetusprojekti kaudu õnnestus 
neil saada 20 000 krooni toetus-
raha. “Sel aastal oli võimalus raha 
küsida kogude säilitamise ja neile 
juurdepääsu tagamisega seotud 
tegevusteks. Meie sooviks on os-
ta muuseumile sellised vitriinid, 
mida oleks võimalik kasutada nii 
hoidlas kui ka näituste väljapane-
kul – seega peaksid need olema 
hästi vaadeldavad, ent samas, ko-
gude säilimist silmas pidades, ka 
kindlalt suletud,” selgitas Kuul-
me. Nädala alguses istuti koos AS 
Jalaxi esindajaga  maha ja pee-
ti plaane, kuidas leida parimaid 
lahendusi vitriinide osas, nüüd 
jäädakse ootama tootearendajate 
pakkumisi. „Usun, et saame meie 
vajadusi rahuldavad vitriinid just 
väiksemate esemete säilitamiseks 
ja eksponeerimiseks,” avaldas 
Kuulme lootust.

Järvamaa kauneim 
kool asub Laupal

Konkurss “Järvamaa kauneim kool 
2008” on selleks korraks lõpule 
jõudnud ning konkursi hindamis-
komisjoni otsuse kohaselt kannab 
kauneima kooli tiitlit Laupa põhi-
kool. Maavalitsuse haridus- ja kul-
tuuriosakonna peainspektor Anne 
Viljat märkis, et konkursi põhi-
liseks eesmärgiks on tähtsustada 
koolides kodanikuhariduse, väär-
tuskasvatuse, keskkonnasäästlik-
kuse, loodushoiu ning isamaalise 
kasvatuse põhimõtteid. Kõik kon-
kursil osalenud koolid pidid koos-
tama projektiraporti ning eelmisel 
nädalal tutvusid komisjoni liikmed 
tehtuga ka koolides kohapeal.

Laupa kooli puhul tõsteti muu-
hulgas esile ka koolis toimuvaid eri-
nevaid ettevõtmisi kooliümbruse 
kujundamisel ning korrastamisel, 
samuti koolis valitsevat meeldivat 
kodust õhkkonda ja personaalset lä-
henemist õpilastele. Järvamaa kau-
neim kool saab auhinnaks 25 000 
krooni ning õiguse osaleda vaba-
riiklikul konkursil.

TR

SÕNUMID

TÜRI VALLAS

19. septembril kell 10.30 Tõrvaau-
gus Metsapäev.

21. septembril kell 11 Türi sügis-
triatlon.

24. septembril kell 15.30 Türi kult-
uurimajas maailma südamepäev-
ale pühendatud terviseüritus. 

Uut töökohta leida on 
üha raskem
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Teisipäeval kohtusid Järva-
Jaanis Järvamaa omavalitsus-
te juhid, et arutada kohalike 
omavalitsuste liitmist üheks 
suureks, kogu Järvamaad hõl-
mavaks vallaks. Kõik kohtumi-
sel viibinud olid seda meelt, 
et idee väärib põhjalikumat 
arutelu.

ANU BOLLVERK
rleht@tyri.ee

Türi vallavanemal Toomas 
Marrandil on üks omavalit-
suste ühinemiskogemus ole-
mas. Tema hinnangul on Türi 
suurvald Eesti omavalitsus-
te maastikul just optimaal-
se suurusega ja üheks hiigel-
vallaks ühinemisse suhtub 
ta väikese ettevaatlikkusega. 
„Raske on ette kujutada, kui-
das hakkaks elu toimima hii-
gelvalla äärealadel,“ ütles ta. 
„Me ei ole ei ühinemise poolt 
ega vastu, sest tahame esmalt 
selgeks saada, mis ja kuidas 
toimuma hakkaks. Ummis-
jalu ei jookseks, aga läbirää-
kimisi oleme nõus pidama,“ 
võttis ta Türi valla seisukoha 
kokku. 

Võimaliku liitumise tuge-
vustena näeb Marrandi ühi-
seid puutepunkte, näiteks tu-
rismi arendamist. „Ühiselt 

peaks arendama ka sotsiaal-
hoolekannet, nii nagu trans-
pordi- ja prügimajandus ju-
ba on ühised teemad, samuti 
tervishoid,“ rääkis Marran-
di. Tema hinnagul võidaksid 
ühinemisest ka kõik järva-
maalased, sest ühte valitsusse 
saaks tööle vaid kõige kompe-
tentsem kaader.

Ühinemise suurimaks 
nõrkuseks oleks Marrandi 
hinnangul just keskusest kau-
gemal asuvate kohtade tõe-
näoline ääremaastumine. Se-

da, et Järvamaale vaid ühe 
vallavalitsuse jäämise korral 
halveneks kodanike teeninda-
mine, Marrandi ei arva. „Info-
ühiskond areneb, tulevikus ei 
ole vaja iga asja pärast isiklikult 
kohale minna,“ ütles ta. 

Järva maavanem Üllar 
Vahtramäe kiitis ühinemi-
se ideed, sest see on tulevik-
ku suunatud ja väärib seetõt-
tu arutamist. „Minu lootus 
on see, et isegi kui ühinemist 
ei tule, sünnivad aruteludes 
ometi uued ideed ühistegevu-

seks,“ ütles ta. Maavanem pi-
das positiivseks seda, et kõik 
omavalitsuste juhid olid nõus 
asja edasi arutama. „Järgmi-
sel JOL-i koostöökoolitu-
sel hakkame tegema liitumi-
se SWOT analüüsi – toome 
välja kõik tugevused ja nõr-
kused, ohud ja võimalused,“ 
lubas Vahtramäe. Lõplik ühi-
nemisotsus jääb siiski rahva 
teha. „Teeme musta töö rahva 
eest ära ja saadame edasi vo-
likogudesse arutamiseks,“ üt-
les maavanem.

Järvamaa hiigelvalla 
idee on veel toores

Sügislaat meelitas viljade 
ja hoidistega
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Koos teistega istusid nõupidamislaua taha ka Türi vallavanem Toomas Marrandi (vasakul), Paide 
vallavanem Mart Mäemets ja Roosna-Alliku vallavanem Peeter Saldre. Ants Leppoja

Kütjad tülitsevad, kohalikud kannatavad
Oisu alevikus on kütja� r-
made vahetus käinud suure 
riiuga. Vana kütja� rma, SW 
Energia, võttis lahkudes kaa-
sa pumbad ja küttemõõturid, 
süsteemide taastamine on aga 
uuel kütja� rmal, OÜ-l Avo-
term aega võtnud. 

Oisu lasteaia ruumides oli 
esmaspäeva hommikul soo-
ja vaid 14-16 kraadi, päeva 
jooksul sai igasse rühmatup-
pa üles elektriradiaator. „Saal 
on kõige külmem, võimle-
mistunnis peavad pikad soo-
jad riided seljas olema,” ütles 
lasteaia juhataja Elle Pihelgas. 
Tema sõnul nutavad ja küta-
vad elektriga ka kortermaja-
de elanikud. „Üks naaber üt-
les mulle täna hommikul, et 
kui elektriraha tullakse nõud-
ma, siis tema hüpppab aknast 
välja,” lausus Pihelgas. 

SW Energia juhatuse lii-
ge Tarmo Saarts tunnistas, et 

kaasa võtsid nad vaid nende 
endi vara. „Kolm aastat tagasi 
võtsime AS-lt Eraküte rendi-
le pooliku asja. Kuna nemad 
ei olnud nõus investeeringuid 
tegema, pidime ise süsteemi 
täiendama,” rääkis ta. Nüüd-
seks on valdus müüdud OÜ-
le Avoterm. „Pakkusime Avo-
termile, et nad ostaksid ära ka 
meie paigaldatud asjad, aga 
nad ei olnud nõus. Tasuta ei 
saa me ka neile midagi jätta,” 
lausus Saarts.

OÜ Avoterm juhataja 
Avo Kangro aga ütles, et SW 
Energia mehed ei ole neile 
mitte midagi müügiks pak-
kunud. „Nad võtsid lihtsalt 
pumbad ja mõõturid ma-
ha, jätsid mõnes kohas isegi 
torud lahti,” rääkis Kangro. 
Kuigi SW Energial oli sõl-
mitud küttevara omanikuga 
1. detsembrini kehtiv üüri-
leping, pakkisid nad eelmi-

sel nädalal asjad kokku. 
„Nad lihtsalt keeldusid küt-
ma hakkamast ja lammuta-
sid süsteemi ära. Me olime 
sunnitud üle võtma – tarbi-
jat ei saa ju alt vedada,” rää-
kis Avotermi juhataja Avo 
Kangro. 

Tekitatud kahju lubas 
Kangro sisse nõuda kohtu 
kaudu. Soe  lubati Oisu ma-
jadesse sisse saada nädala 
teisel poolel.

ANU BOLLVERK

Oisu lasteaia lapsed peavad kütjate tüli tõttu leppima 
külma majaga. Anu Bollverk


